
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
SZOMSZÉDOLÓ  
 

2007. március 28-án Ruzsa községben 
szomszédoltunk. 14 mősorszámmal készültünk 
erre a szombati napra. Az elindulás nehézségei 
és izgalmai után a szereplés nagyon jól 
sikerült. Nagyon jól éreztük magunkat, a 
közönség is fantasztikus volt. 
Szeretném megköszönni a fellépı 
csoportoknak, hogy eljöttek, és megmutatták 
mit tudnak és azoknak is, akik nézıként jöttek, 
hogy buzdítsák és lelkesítsék csapatunkat. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

MAJÁLIS  
 

Május elsején majálisra hívtuk Röszke község 
lakóit. A Mővelıdési házban Bábrevüt 
tekinthettek meg az érdeklıdık, a parkban 
vetélkedın, kézmőves foglalkozáson vehettek 
részt az ide látogatók. 
Nagyon nagy érdeklıdés övezte a rendırségi 
jármő és a katasztrófavédelmi jármő 
megtekintését is. 
Sajnos a jó idı nem tartott ki mellettünk, és 
nagyon hamar hidegre fordult az idıjárás. 
Szeretném megköszönni mindazoknak a 
közremőködését, akik kitartottak, és segítettek 
abban, hogy ez a nap jól sikerüljön.   
 

Ábrahám Gyöngyi 
Fotók: Turucz József 
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FRANCIA TERMÉSZETVÉD İK LÁTOGATTAK RÖSZKÉRE 
 

Röszke községnek és a franciaországi Montredon-Vabre-i Területi 
Egyesülésnek 2000 óta van partneri kapcsolata és a társulás egyik 
településével, St Pierre de Trivisy-vel „testvér kapcsolatot” ápolunk.  
A kapcsolat ápolásában egyik igen aktív csoport mind a két fél 
tekintetében a természetvédık közössége. A települési találkozók 
alkalmával mindig képviseltettük magunkat, és önálló programokat is 
szerveztünk. Egyesületünk a Beretzk Péter Természetvédelmi Klub és 
a franciaországi ASSOCIATION VALLE DU GIJOU PONT DE 
SENEGATS társadalmi szervezet ebben az évben már másodszor 
szervezett csereprogramot. A sikeres együttmőködésünk alapja, hogy 
a természetvédelmi csoportok itt Röszkén és St Pierre de Trivisy-ben 
is hasonló témákban tevékenykedünk. A legfontosabb közös témáink 
a helyi természeti értékek felvételezése, tanösvények kijelölése, 
környezeti nevelés és szemléletformálás, lakossági akciókkal 
döntéshozók befolyásolása, civil szervezetek megerısítése. 

Sikeres pályázatunk 
eredményeként másodszor 
fogadtuk április 24-29-ig a 
francia természetvédı egyesület 
tagjait és a testvér település 
polgármesterét. 
Vendégeink voltak: Nelly 
BARTHES St Pierre de Trivisy 
polgármestere, Anne 

RUL, Masnau Massuguies alpolgármestere, Marjorie BOURDIEU 
Vallée du Gijou  szervezet tagja, Olivier DELBOS  a területi 
szövetség igazgatója.  
A vendégek programja színes és sokoldalú volt. Április 24-én délután, 
Borbásné Márki Márta polgármester asszonnyal fogadtuk 
vendégeinket Budapesten a repülıtéren és a következı néhány nap 
alatt igyekeztünk minél többet megmutatni Röszkérıl, a kistérségrıl, 
Magyarországról. 
Programjaink sorrendben: látogatást tettünk a helyi gabonatárolóban, 
bemutatta Magyari László, a PaprikaMolnár Kft-ben Molnár Albert 
fogadta a vendégeket, láttuk hogyan ırlik a híres főszernövényünket, 
a termékbıl ajándékot is kaptunk. Kilátogattunk a Holt-Tisza partjára, 
ahol beszéltünk a tervezett fejlesztésekrıl. Ezt követte a 
TANÖSVÉNYEINK és Ördög Csaba tanyájának meglátogatása. 
Kellemes délutánt töltöttünk 
Röszke legszebb védett 
természeti területén a Molnár-
réten. Este megtekintettük a 
megújuló önkormányzati 
épületet, bemutatta Borbásné 
Márki Márta polgármester 
asszony és Molnárné Vér Ágnes 
önkormányzati képviselı 
asszony, majd a település Egyedi Tájérték Kataszter programját én 
mutattam be. 
A következı nap reggel Szegeden tettünk egy rövid sétát, ahol Molnár 
Anita kísért minket, majd a nap további részét a Kiskunsági Nemzeti 
Park Bugac pusztáján töltöttük, szakmai vezetınk volt Lendvai Mária 
a KNP munkatársa. A nap további részében vendégek voltunk a 

puszta közepén Szőcs Ferenc tanyáján, 
ahol az ıshonos állatokkal ismerkedtünk 
és este, nagy élményt nyújtó négy ökrös 
szekéren körbe kocsikáztunk a pusztán. 
Másnap a Szegedi Tudományegyetem 
Geoinformatika Tanszékén Dr. 
Rakonczai János professzor úrra a 
klímaváltozásról a szárazódásról 
beszélgettünk és találkoztunk Ladányi 
Zsuzsanna egyetemi hallgatóval aki a 
Röszkérıl készített „Egyedi Tájérték 
Kataszter” dolgozatával az Országos 
Tudományos Diákköri Konferencián 
harmadik díjat nyert. Az egyetemrıl a 

Szegedi Városházára mentünk, ahol várt minket Dr. Sándor Klára 
országgyőlési képviselınk, majd Szeged legújabb büszkeségét 
látogattuk meg az „Öreg Hölgyet” a Szent István téren a felújított 
víztornyot. Innen Mórahalomra mentünk, ahol az Erzsébet 
Gyógyfürdıben Nógrádi Zoltán polgármester, országgyőlési 
képviselı fogadta a csoportot. Kellemes beszélgetés után a délutánt a 
gyógyfürdıben töltöttük ahol a fürdızés mellett kaptunk egy kellemes 
masszírozást is. Szombaton Angyal Zsolt aljegyzı úr kíséretében 
Hódmezıvásárhelyre mentünk a XIV. Szent György napi állat- és 
kirakodó vásárba, ott kellemes napot töltöttünk, ismerkedve a magyar 
állattenyésztéssel és híres vásárhelyi keramikus mővészettel.  
A látogatás szombaton este a Paprika vendéglıben ért véget, itt 
Szöllısi István által készített fínom vacsora mellett búcsúztuk. A 
találkozón megköszöntük mindazoknak a támogatását akik a program 
sikeres megvalósítását segítették.  
A program költségének egy részét a Nemzeti Civil Alapprogram 
Nemzetközi Civil Kapcsolatok és Európai Integráció Kollégiumához. 
benyújtott sikeres pályázatunk fedezte. A program nem valósulhatott 
volna meg ha még sokan mások nem támogatták volna. 
A programot kezdettıl fogva támogatta önkormányzatunk és a 
polgármester asszony. Sokat tett a megvalósítás sikeréért: Molnár 
Albert és családja, Barna Tünde önkormányzati képviselı asszony és 
férje, Horváth Béla alpolgármester, Turó István önkormányzati 
képviselı, Nagy Tibor önkormányzati képviselı, Kozmáné Vastagh 
Judit tanítónı, Magyari László és családja, Ábrahám Gyöngyi 
mővelıdési ház igazgatónı és munkatársai, a Teleház és a Kaláka 
Egyesület munkatársai, egyesületünk alelnöke Osznovics Antané és 
férje, köszönjük Peer Klára egyetemi hallgatónak a tolmácsolást, 
Szögi Imrének az utaztatást. Minden kedves barátunknak, az 
egyesület elnökségének nevében köszönöm a segítséget.  
Május 18-23-ig a sikeres pályázatunk eredményeként egyesületünk 
képviselıi utaznak majd St Pierre de Trivisy-be, ahol a térségben a 
NATURA 2000-es terültek avató ünnepségén veszünk részt. 
 

 Sára Endréné elnök 
   Környezetünkért Díjas 

 
 

A TERMÉSZETVÉDELEM SIKERE RÖSZKÉN 
 

Ismeretes, hogy településünkön is vannak természetközeli területek, 
melyek megırzése fenntartása fontos feladat a jövı nemzedéke 
számára. A Beretzk Péter Természetvédelmi Klub, ezeket a 
területeket tudományos igényességgel felmérte és élve jogával 
beterjesztette az Röszke Község Önkormányzati testülete elé, hogy 
határozzon meg HELYI VÉDETTSÉGET a vizsgált területekre.   
Elıterjesztésünk eredményeként a következı helyrajzi számú 
területek kapták meg ezt a jogot: 0103/71, 0103/73, 0103/79a, 
0161/36, 0161/38, - „Molnár-rét” - 0221/27, gyep, 0161/37, erdı. 
Örülünk a sikernek, mert a térségben 1990 óta Röszke az elsı 
település, ahol védetté nyilvánítás történt. A védett területek 
igénybevételét és használatát a Természetvédelmi törvény szerint 
kidolgozott kezelési utasítás tartalmazza.  
 Sára Endréné elnök 
  Környezetünkért Díjas 

 

S E G Í T S É G K É R É S  
 

Tisztelettel kérném a lakosság segítségét, egy már évek óta 
mőködı, általam elindított jótékonysági adakozás 
folytatására, az abban való részvételre, hogy ez a folyamat 
ne szőnjön meg. Testvér településünk Végvár könyvtárának, 
a magyar nyelvő könyvállomány frissítése, cserélése, és 
bıvítése lenne e kérésnek a lényege. Akinek már kiolvasott, 
vagy megunt, esetleg több példányban meglévı könyve van, 
ha úgy érzi a nemes cél érdekében, adakozni lenne kedve, 
most megteheti. 
Az adakozást szeretném ki bıvíteni megunt, de még 
használható videókazettákra is, szintén Végvár, de már az 
óvoda részére, és ha lehet, mesekazettákra lenne nagy 
szükség. Kérem, akinek ilyenek vannak, és megérintette a 
kérésem, keressen az elérhetıségeimen. 

 

Horváth Béla 
T: 273-205 

M: 06 70 313 99 12 
E-mail:horvathbela@roszkenet.hu  
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B Á N S Á G I  K Ö R Ú T  
 

A testvértelepülések közötti kapcsolatok 
jegyében, amely Röszke és Végvár között 
mőködik, vehettem részt április 
huszonnyolcadikán és huszonkilencedikén 
egy kisebb munka jellegő körutazáson a 
romániai Temes megye négy településén. 
Önkormányzatunk, a kulturális kapcsolatok, 
azon belül a néptánc oktatás jegyében 
biztosítja, a Szeged Táncegyüttes oktatóinak, 
rendezvények alkalmából a zenekar tagjainak 
is a kiszállítását Romániába. 
Mondhatom azt, hogy a kapcsolatok felvétele 
óta, ami lassan a tizedik évhez közeledik, 
nekem jutott az a megtiszteltetés, hogy ezt a 
munkát elkezdhettem, és végezhettem a mai 
napig. Nagy Albert a Szeged Táncegyüttes 
vezetıje irányításával, népzenében képzett, 
néptánc oktatásában profi oktatókkal folyik a 
színvonalas és eredményes munka Temes 
megye több településén. Az egész éves 
munka zárása képen, gyakorlattá vált, hogy 
számot ad, az oktató a tanító munkájáról, a 
táncos és az együttes pedig a megszerzett 
tudásából. Ezt a „vizsgát”, számtalanszor 
tapasztalhattam, nagy társadalmi 
eseményként élik meg az érintett települések 
lakói kortól és nemtıl függetlenül egyaránt. A 
program szombaton kezdıdött, reggel nyolc 
óra, gyors bepakolás a kisbuszba, indulás, 
Uniós határátkelés és már a túloldalon 
robogtunk Temesvár fele. A sőrőbben arra 
utazónak is feltőnı az a dinamikus változás, 
fejlıdés, ami a várost és környékét jellemzi, 
javul az úthálózat, gomba módra szaporodó 
létesítmények, ipari csarnokok épülnek, vagy 
már funkcionálnak minden fele. 
Átrobogva a nagyvároson ebédidıben 
érkeztünk az elsı fellépésünk színhelyére, 
Végvárra. 
Gyors kipakolás, próba a zenekarnak, próba a 
táncosoknak, majd mindannyian jó étvággyal 
elfogyasztottuk a házigazdák által készített, 
és a részünkre feltálalt ebédet. Délután a 
szereplıknek próba, nekem a kapcsolatok 
ápolása volt a feladatom. A végvári óvodát, 
benne a gyerekeket ajándékoztam meg egy 
televízióval és egy videó készülékkel. 
Képviselı társam Barnáné Szabó Tünde 
ajándéka egy számítógép monitor, valamint a 
videóhoz mesekazetták is átadásra kerültek. 
A vizsga, vagyis az elıadás három órakór 

kezdıdött, a falu mővelıdési háza zsúfolásig 
megtelt. Óriási sikerrel magyarországi, 
erdélyi, és román néptánc volt a repertoár. Az 
ünneplésre nem sok idı maradt, ugyanis még 
az est folyamán újabb elıadás várt a 
szereplıkre, ennek helyszíne Lugoson, úgy 
hetven kilométerre, a városi színház volt.  
Pakolás, búcsúzkodás, és már megint a 
buszban ülve, úton voltunk Lugos fele. 
A Temes folyó által kettészelt város, a 
színház, és közönsége nagy szeretettel 
fogadta, sőrőn felhangzó tapssal köszöntötte a 
fellépıket, zenészeket, táncosokat és 
oktatóikat egyaránt. A fellépéseken érthetı 
okokból mindig a helyi csoportnak volt a 
legnagyobb sikere, így volt ez Végváron, és 
Lugoson is ık voltak a közönség kedvencei, 
hozzáteszem meg is tettek érte mindent. 
Hosszúra sikeredett ez a szombati nap, 
elıadás után a fellépı csapatok hazautaztak, a 
szegedi „különítmény”maradt a városban, 
ahol vacsorával és szálláshellyel vártak 
bennünket. Nagyon jó volt már ágyba bújni, 
pedig én nem is táncoltam, csak a pakolás és 
a kisbusz vezetése volt a feladatom, mégis a 
fáradtságtól azonnal elaludtam. 
A másnap sem ígérkezett könnyőnek, hiszen 
a program szerint megint kettı fellépés várt a 
táncosokra. Reggel búcsút mondtunk 
Lugosnak. Temesváron át, melyen látszott a 
vasárnap, a forgalom az ötszázezres városban 
szerencsénkre elviselhetı volt, Zsombojának 
vettük az irányt. A tizennégy ezres kisváros a 
Szerb határ közelében, Polgármesterük 
elmondása szerint nagy fejlıdésnek indult az 
utóbbi egy évben, a múlt 
munkanélküliségébıl, jelenleg 
munkaerıhiánnyal küzdenek. A fellépıkre a 
már megszokott munkarend, próba, ebéd 
majd megint próba következett. Az elıadás 
délután háromkor a város mővelıdési 
házában, a szokásos telt ház mellett, sokszori 
visszatapsolás után, az együttesek nagy 
sikerével zárult. 
A polgármester búcsú szavai még a 
fülünkben volt, de mi már robogtunk is vissza 
Temesvárra, ahol az utolsó, záró fellépésüket 
kellett eltáncolni a táncosoknak, a Líra 
mővelıdési központban. Nagy volt az 
izgalom a táncosok és oktatóik, valamint a 
szervezık között, hiszen tudták ez lesz az 

igazi megmérettetés, a meghívott vendégek 
között szakemberek és a konkurencia 
képviselıi is ott lesznek. Megjelentek Temes 
megye társadalmi és politikai vezetıi, Toró 
Tibor RMDSZ-es országgyőlési képviselı, és 
persze a közönség, amely zsúfolásig 
megtöltötte a színháztermet. Végvár község 
testvértelepülésének polgármesterasszonya 
Borbásné Márki Márta is megérkezett a 
kezdés elıtt, a település jelenlévı vezetıi és a 
rendezık nagy örömére. A fellépı együttesek 
megtettek igazán mindent a siker érdekében, 
ezt a hálás közönség érezte is, az ütemes taps 
kíséret nem maradt el egyetlen mősorszám 
után sem. Nagy volt az ováció, a táncosok, az 
oktatók, és persze a közönség együtt örült a 
sikernek, hosszasan folyt az értékelés még 
jóval az elıadás vége után is. A szervezık 
egy kis szők körő záró bankettet rendeztek a 
meghívott vendégeknek, ahol szakmailag is 
értékelve lett az egész éves munka, és ez a két 
napos záró fellépés sorozat. 
Az észrevételek mellett, az elismerés 
fogalmazódott meg a fellépı együttesek és 
vezetıik munkáját illetıen, a köszönet és hála 
pedig a Szeged Táncegyüttes vezetıjének, és 
oktatóinak szólt, a kitartó és eredményes 
munkájukért. 
A jól megérdemelt pihenés következik most a 
tánccsoportok házatáján, Végváron, Lugoson, 
Zsomboján, Temesváron, és Csanádon. A 
munka majd ısszel folytatódik tovább, de 
még az elıtt a röszkeiek a falunapokon 
láthatják a táncosokat, a néptánc kedvelıi 
kedvükre gyönyörködhetnek az általuk 
elıadott színvonalas táncokban. 
Az óramutató már a tizenegyet is elhagyta, 
mire bepakoltunk a kisbuszba, mindenki 
mindenkitıl hosszasan búcsúzkodott, majd 
végre lassan elindultunk. Temesvár is jó utat 
kívánt nekünk, a város szélén lévı üdvözlı, 
és elköszönı feliratok által. 
Hajnali egy óra volt, mire itthon ágyba 
kerültem. M 
ielıtt elaludtam, gondolatban átfutottam a két 
nap eseményein, megnyugvással értékeltem, 
szép volt, jó volt, és az is igaz, hogy 
mindenütt jó, de a legjobb otthon. 
 
 Horváth Béla 
    alpolgármester 

 
 

   
MŐKÖDİ 

 

2007. március 14-én Falusi Amatır Felnıtt Színjátszó 
találkozóra kaptunk meghívást Ruzsa községtıl. 
7 település mérte itt össze tehetségét és felkészültségét. 
Fantasztikus darabokat és elıadásokat láthattunk. A fellépı 
csapatok több éve már, hogy együtt dolgoznak, színjátszó 
körrel is rendelkeznek és nagyon komoly felkészülésrıl tettek 
tanúbizonyságot. Röszke egy székely népmese feldolgozással 
készült, melynek címe „Sültgalamb”.  A fellépés nagyon jól 
sikerült, nagyon jó kritikát kaptunk a zsőritıl, melynek tagjai 
drámapedagógusok voltak.  Amit elkezdtünk, tovább 
szeretnénk vinni. Ezért minden érdeklıdıt szeretettel 
várunk, aki közösséghez, egy jó csapathoz szeretne tartozni, 
és velünk együtt úgy gondolja, hogy szívesen szerepelne, és 
részt vállalna egy új kezdeményezésben, hogy itt Röszkén is 
megalakuljon egy színjátszó kör. 

Vásárok, rendezvények: 
 

Május 14. Ruházati és cipı vásár 8-12 óráig a mővelıdési ház 
nagytermében. 
Május 15. Termékbemutató a mővelıdési ház kistermében 10 órától. 
Május 17. Katona ruházati vásár 8 órától a mővelıdési ház 
nagytermében. 
Május 22. Ruházati vásár 8-12 óráig a mővelıdési ház nagytermében. 
Május 25. Vegyes árúk vására a mővelıdési ház nagytermében 8-12 
óráig. 
Május 29. Vegyes árúk vására 8-12 óráig a mővelıdési ház 
nagytermében. 
Június 1-3. Beretzk Péter környezetvédelmi elıadássorozat a 
mővelıdési ház nagytermében.  
 
 

Ábrahám Gyöngyi 
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P O L G Á R M E S T E R I  R O V A T  
 

Kedves Röszkeiek! 
 

Elıreláthatólag május végére elkészül a polgármesteri hivatal 
épülete mellett az új képzési és konferencia központ, mely nem 
csak „hivatalos” események helyszíne lesz, hanem községünk 
közösségeit, vállalkozóit és rendezvényeit is kiszolgálja majd. 
Az építkezés alatt a polgármesteri hivatal mőködése és az 
ügyintézés nem szünetel, de sokkal mostohább körülmények 
között vagyunk kénytelenek fogadni a hozzánk ügyes-bajos 
dolgaikkal betérıket. Több hónapon keresztül csak az alsó 
szinten, közel egy hónapja pedig az emeleten vagyunk 
kénytelenek dolgozni. A kellemetlenségekért mindenkitıl 
elnézést kérünk, reményeink szerint rövidesen elkészül az alsó 
szint felújítása is. Addig is az oldalsó kiskapun tudják 
megközelíteni a hivatalt, az épület oldalbejáratán keresztül 
juthatnak fel kedves ügyfeleink az emeletre. 
Jó ütemben készülnek az általános iskola felújítására vonatkozó 
tervdokumentációk, elsı körben már a látványterveket is 
megtekintettük. Tervezzük, hogy a terveket végleges formában 
a lakosságnak is be fogjuk mutatni. Sajnos a gazdasági 
környezet, az oktatást érintı megszorítások arra kényszerítenek 
bennünket, hogy iskolánkban és az óvodában is szeptember 
01.-tıl változatlan feladatellátás mellett kevesebb pedagógus 
foglalkoztatásával mőködjünk. Mindkét intézmény mőködését 
szakértıi javaslatok alapján, de természetesen az 
intézményvezetık kéréseit és javaslatait meghallgatva alakítjuk 
át a következı tanév elejére. Mivel nem csatlakoztunk a 
kistérségi oktatási intézményhez, így hátrányba kerülünk 
finanszírozás tekintetében a kistérséghez csatlakozó 
településekhez képest. Lehet azon vitatkozni, hogy mennyire 
„gyermek és oktatás barát” a mostani térségi együttmőködési 
forma, sokan, sokféle véleményt megfogalmaznak ezzel 
kapcsolatban. Meggyızıdésem, hogy az együttmőködés hosszú 
távon megtérülı „befektetés”, és településünknek a következı 
idıszakban törekednie kell az oktatási intézmények gazdaságos 
mőködtetésére vonatkozó együttmőködések kialakítására.. Ha a 
pénz oldaláról fogjuk meg a jelenlegi helyzetet, az látszik, hogy 
15,5 millió forinttal kevesebb támogatást biztosít az állam 
oktatási intézményeink mőködtetésére a 2007-2008.-as 
tanévben, mivel az önkormányzat továbbra is önállóan 
mőködteti intézményeit. Ezért fontos, hogy Domaszék 
községgel közösen fontolgatjuk azt, hogy intézményeinket 
társulási formában mőködtessük a következı tanévtıl. 
Reményeink szerint e tervek a tanévkezdésre már 
realizálódhatnak. 
Több pályázatot benyújtottunk az elmúlt pár hónapban az utak, 
a mővelıdési ház felújítására, az iskola nyílászáróinak 
cseréjére és a mővelıdési ház festésére, új asztalok és padok 
beszerzésére. Bizakodóan várjuk az eredményeket. 

A tanyai buszforduló létesítésére vonatkozóan megkerestük a 
Tisza Volán képviselıit és a területek tulajdonosait. Ha 
végleges döntés születik arról, hogy pontosan hol legyen a 
tervezett buszforduló, elkészülhetnek a tervei is. Sajnos még 
nagyon sok egyeztetést kíván a terv megvalósítása.  
Több tanyai lakos nehezményezte, hogy ismételten 
megváltozott a busz menetrend, és azok az autóbuszok, melyek 
eddig a régi határátkelıig közlekedtek, most csak a Röszke alsó 
buszmegállóig járnak. Igyekszünk elérni, hogy legalább az 
IBUSZ logisztikai központig közlekedjenek ezek a buszok, ott 
meg is tudnának fordulni. Sajnos az utasszámlálási adatok 
alapján, az alacsony utaslétszám miatt módosította 
menetrendjét ismét a Volán a röszkei járatokra vonatkozóan is. 
Öt napig vendégeskedett nálunk francia testvértelepülésünk 
delegációja, akiket a felújított és mostanra már berendezett 
ifjúsági „vendégházban” (volt szolgálati lakás az I. sz. 
háziorvosi rendelı mellett) szállásoltunk el. Az épület belsejét 
már felújítottuk, a nyáron tervezzük a külsı vakolat és 
nyílászárók cseréjét. A parkját is rendezgetjük a területnek, 
elvetettük a füvet, bokrokkal, fákkal, örökzöldekkel telepítjük 
be a kertet. Most már bizonyos, hogy itt kap helyet a régóta 
áhított falu kemencéje is. Azt szeretnénk, ha a röszkei 
családok, baráti társaságok is használhatnák az épületet, családi 
rendezvények, baráti találkozók megrendezésére.  
Nagyon fontos, hogy mindannyian részt vegyünk abban, hogy 
magunk és mások örömére szépítsük a környezetünket. Tudom, 
hogy az elmúlt alkalommal is írtam már errıl, és nagyon 
örültem annak, hogy falunkban egyre több elıkert szépül, 
látszik, hogy akik ott élnek, igényesek a környezetükre. 
Bíztatom a röszkeieket, hogy virágosítsák, fásítsák, füvesítsék 
ingatlanaik környékét! 
Az elmúlt pár héten több rendezvényen is részt vettem, ahol a 
röszkeiek voltak a fıszereplık. Ilyen volt a Röszkei 
Sporthorgász és Természetvédı Egyesület tagsága által 
szervezett horgász verseny is. Gyönyörő a falunk mellett 
kanyargó holt-ág, melynek területérıl a horgász egyesület 
tagjai eltakarították a szemetet, parti állásokat alakítottak ki, 
hogy igényes környezetben pihenhessenek az ide horgászni 
érkezık. Közösen vigyázzunk a tisztaságra ezután!  
A napokban Ruzsán „Szomszédoltunk”, ahol változatos és 
színvonalas kulturális mősorral kedveskedtek a röszkeiek a 
Ruzsán élıknek. Jó érzés volt látni, hogy mennyi röszkei jött el 
megnézni a mősort, én magam is nagyon büszke voltam arra, 
hogy ehhez a közösséghez tartozom! 
 
 Borbásné Márki Márta    
 

Tisztelt Röszkeiek! 
 
 

A különbözı hírközlı eszközökben is folyamatosan 
felhívják a lakosság figyelmét, de szeretnénk mi is 
emlékeztetni Önöket, hogy az egészségügyi szolgáltatásra 
való jogosultságot mindenkinek igazolnia kell. 
Aki nem rendelkezik az egészségügyi ellátás igénybe 
vételéhez biztosítással, annak a Polgármester állít ki 
hatósági bizonyítványt. Ez ügyben kérem keressék fel minél 
elıbb a Polgármesteri Hivatalt ügyfélfogadási idıben! 
 

Bite Sándorné elıadó 
 

 
Köszönetünket szeretnénk kifejezni Karai 
Gizella angol tanárnınek, dr. Kósa Edit 
angol fakultációs tanárnınek, Kissné Veres 
Gyöngyi angol tanárnınek és a Röszkei 
Általános Iskola vezetıségének, hogy 
lehetıséget biztosítottak és felkészítésükkel 
hozzásegítették fiunkat, Nagy Kristófot , 8.B 
osztályos tanulót, a sikeres angol szóbeli és 
írásbeli nyelvvizsgához. 

 

Nagy Zoltán és 
Nagy Zoltánné Mariann 
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Ö N K O R M Á N Y Z A T I  H Í R E K  
 

Röszke Község Képviselı testülete 2007. április 11-én 17 órai 
kezdettel tartotta soron következı rendes testületi ülését a 
mővelıdési ház nagytermében. Ezen a napon igen sok napirendi 
pontot kellett megtárgyalni. Már több éve minden évben az áprilisi 
testületi ülésen kerül sor a Röszkén mőködı és tevékenykedı 
rendvédelmi szervek éves beszámolójára. Elıször a Röszkei 
Rendırırs parancsnoka Hallai Gyula rendır ırnagy tartotta meg 
rendes éves beszámolóját a helyi rendırségi statisztikákra alapozva. 
A beszámolót Dr. Zélity László alezredes a Szegedi 
Rendırkapitányság vezetıje, annyival egészítette ki, hogy Röszke 
község stratégiailag igen fontos hely, és ennek megfelelıen kell 
kezelni. Tapasztalatuk szerint a lakosság egy része figyelmen kívül 
hagy bizonyos közösségi, és viselkedési normákat, és ezeknek 
visszaszorítása érdekében szeretnének intézkedni. Ezt úgy kívánják 
elérni, hogy növelik az intézkedések számát, és emelik a büntetési 
tételeket, már az elsı negyedévben lényegesen több helyszíni 
bírságot szabtak ki. Stratégiai cél a közlekedési morál fokozása. A 
balesetek legtöbb számát az ittas vezetés okozza, ezért erre még 
nagyobb hangsúlyt fektetnek a közeljövıben. Számomra a 
legfontosabb megállapítást Hallai Gyula tette a beszámolója 
zárásaként, hogy a helyi rendıri munka mit sem ér a lakosság, az 
intézmények, a civil szervezetek, és itt fıként a Polgárırségre 
gondolok, illetve a Határırség szoros együttmőködései nélkül. 
Második napirendi pontként Éberhardt Gábor alezredes a Szegedi 
Határır kirendeltség vezetıjének tájékoztató elıadását hallgattuk 
meg a Határırség tevékenységérıl Röszke Községben. Mint 
megtudtuk a röszkei határátkelıhely az egyik legforgalmasabb közúti 
autópálya átkelıhely az országban. 2006 évtıl kezdıdıen komoly 
feladat elé néz a határırség, hiszen kifejezetten a déli határszakaszt 
érinti a legtöbb változás. Szilágyi Róbert alezredes a Kiskunhalasi 
Határırigazgatóság vezetıje elmondta, hogy az Európai Unió 
bıvítésébıl adódóan nem csak a határátkelıhelyen, de itt a 
településen belül is fokozott ellenırzésekre kell számolni, ami 
természetesen a lakosság érdekeit és biztonságát fogja majd 
szolgálni. 
A testületi ülés meghívott vendége volt többek között Nógrádi Zoltán 
polgármester, országgyőlési képviselı is, aki megerısítette és 
kötelezettséget is vállalt a pályázati források elıteremtésére, az 
Általános Iskola illetve a Szent Antal tér felújítására, megújítására, 
szebbé tételére vonatkozóan, hiszen tisztában van vele, hogy ma 
Magyarországon az önkormányzatok igen nehéz helyzetben vannak. 
Országgyőlési képviselıként rendkívül fontosnak tartja a kapcsolatok 
kiépítését és nem csak a képviselı testületet érintıen, hanem az 
együttmőködés ugyanolyan fontos kell legyen a civil szervezetek és a 
lakosság szempontjából is. 
A kis kitérıt követıen a Röszkei Polgárır Egyesület elnöke Túró 
István tájékoztatta a jelenlévıket a Polgárırség 2006 évi 
eseményeirıl, tevékenységeirıl, feladatairól illetve a jövıbeni 
tervekrıl. Magyari Béla a Csongrád Megyei Polgárır Szövetség 
elnöke hozzátette, hogy a röszkei Polgárır Egyesület tagjai 
kimagaslóan jól dolgoznak és amennyiben lehetséges az idei évben 
nagyobb önkormányzati támogatást remél majd. Borbásné Márki 
Márta polgármester természetesen biztosította a Polgárırséget az 

önkormányzat jövıbeni támogatásáról. 
Minden év április elsı felében kell az önkormányzatoknak 
elkészíteni és a képviselı testületnek elfogadnia elızı évi 
zárszámadásukat. Ezen a testületi ülésen Borbásné Márki Márta 
polgármester megköszönte a 2006. évi zárszámadási rendelet 
elkészítıinek a munkáját, ezután Gajdánné Szatmári Mária 
könyvvizsgáló a tervezettel kapcsolatban rövid kiegészítı 
tájékoztatást tett. Röviden összegezte a fontosabb számadatokat, így 
az Önkormányzat 2006. január 1-i nyitó pénzkészlete 65.060 eFt, 
befolyt bevétele 695.112 eFt, teljesített kiadásai 723.002 eFt, így a 
2006. december 31-i fordulónappal kimutatott záró pénzkészlete 
37.322 eFt  
2007. január 1-tıl hatalmas változásokon ment át szociális 
intézményünk a Családsegítı-, Gyermekjóléti és Védınıi Szolgálat. 
Ma már sokkal hosszabb lett a nevük is, de ami a lényeg, hogy az 
idei évben az intézmény a Szegedi Kistérség Többcélú Társulás 
keretein belül mőködik. A társult önkormányzatok közös 
összefogásával a kötelezı és az önként vállalt alapszolgáltatásokat 
magas szakmai és ellátási színvonalon tudják megvalósítani. 
Összesen öt településen és 10 telephelyen folyik a szakmai munka és 
mindez Röszke szakmai vezetése alatt. Az átszervezés igen nagy 
feladat az intézményvezetık és a dolgozók számára, de Kónya Tünde 
intézményvezetı elmondása szerint ez a szakmai munkát nem 
befolyásolja. Visszacsatolással az elızıekben tárgyalt közrend és 
közbiztonság témaköréhez, ismét elhangzott az a megállapítás, hogy 
közösen, együttmőködve lehet csak a problémákat megoldani. A 
Szociális Szolgáltató Központ munkatársainak munkáját is nagyban 
segíti a Rendırség és a Polgárırség állandó jelenléte, segítı 
közremőködése a különbözı eseteknél.  
A képviselı testület megalkotta rendeletét a személyes gondoskodást 
nyújtó ellátásokról, azok igénybe vételérıl és a fizetendı intézményi 
térítési díjakról. De már most kiderült, hogy ezt a rendeletet júniustól 
módosítani kell, nem azért mert hibáztunk, hanem mert központilag 
is módosítják a rendeletet. 
Három pályázat benyújtásáról kellett döntenie a képviselı 
testületnek. Ezek közül kettı utak felújítására vonatkozik. A 
pályázatok benyújtásakor figyelembe vettük az elızı évek fejlesztési 
terveit, így remélhetıleg az idei évben a Marx Károly, Május 1, 
Hunyadi, Vasút, Bercsényi és Szegedi utcák fognak megújulni. A 
pályázat benyújtásának feltétele volt, hogy csak olyan utcára lehetett 
pályázni, ahol a csapadékvíz elvezetés már megoldott. A csapadékvíz 
és a belvíz elvezetésére vonatkozóan kizárólag uniós pénzre tudunk 
pályázni a késıbbiek során, hiszen a megvalósítás költségei az 
elızetes tervek alapján, és a szigorított környezetvédelmi 
elıírásoknak megfelelıen, több száz millió forintra rúgnak. 
Harmadik pályázatunk az iskola nyílászáróinak cseréjére vonatkozik, 
melyeknek korszerősítése rendkívül égetı probléma mostanra, éppen 
ezért, nagyon bízunk a pályázat támogatásában. 
Remélem jómagam a következı számban már a sikerekrıl fogok 
beszámolni! 
 
 Molnárné Vér Ágnes 

 
 

Tisztelt Lakosok! 
 

A Szegedi Környezetgazdálkodási Kht. 2007. április 19-én délelıtt 10-tıl 12 óráig tartotta meg második fogadónapját a 
Mővelıdési Ház kistermében. A Kht. képviseletében Kozma István úr jelent meg ismét, akivel megállapítottuk, hogy van értelme 
a fogadónapnak, hiszen többen is megjelentek és helyben el tudták intézni a hulladékszállítással és számlázással kapcsolatos 
problémáikat. Az elsı négy hónap tapasztalatai azt mutatják, hogy a külterületen lakóknak lett több problémájuk a 
hulladékszállítás mostani rendszerével, hiszen a nagyobb változások is itt történtek, ezért kérem legyenek türelemmel. A 
szállítással kapcsolatos észrevételeiket ezután is Bakacsi Zoltán 06-30/5252632-es telefonszámára tehetik meg. A fogadónapon 
pedig személyesen lehet intézni a hulladékszállítással kapcsolatos ügyeket. Kérem, hogy éljenek ezzel a lehetıséggel. 
Tájékoztatom a lakosságot, hogy a következı fogadónap május 17-én lesz megtartva a már említett helyen és idıpontban. 
És most más. 
Az elızı számban már megjelent egy felhívás a belterületi csapadékelvezetı árkok karbantartására és az átfolyók, tubusok 
állapotának felmérésére. Kérem, hogy ahol probléma van, azt jelezzék nekem személyesen vagy telefonon az 573-041-es 
telefonszámra. 

Kiss József ügyintézı 
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Április hónapban a településen közbiztonsági és bőnügyi szempontból az 
alábbi események történtek. 
Bőnügyi események: 

Húsvétkor az egyik éjszaka folyamán ismeretlen tettesek látogatták meg az 
E-75. út mentén található, Flóra Trade Pannónia Kft. üzemeltetésében lévı – 
nem üzemelı -, un „Sárga Benzinkutat”, ahol az épület belsı berendezési 
tárgyait megrongálták, majd a helyiségben talált porral oltó tőzoltó 
készülékkel a helyiségeket elárasztották oltóporral. 

A hónap második felében indítottunk közokirat-hamisítás bőntett 
bőncselekmény gyanúja miatt eljárást ismeretlen tettes ellen, aki egy 
Szerbiából érkezı Svédországba tartó kamionszállítmány vámkezelése 
kapcsán hamis gyanús okmányokat használt fel a hatóság elıtt.    
Ismeretlen „fémgyőjtık” látogattak meg a hónap második felében, a nappali 
órákban egy nyitott, lakatlan tanyaingatlant a IV. körzetben, majd annak 
udvaráról mezıgazdasági gépalkatrészeket tulajdonítottak el mintegy 270.e.-
Ft. lopási kárt okozva. 

A hónap utolsó napjaiban, a délelıtti órákban lakásbetörések történtek a 
Hunyadi és a Felszabadulás utcában. Az elkövetı(k) a lakók távollétét 
kihasználva, ajtóbetörés és ablakbetörés módszerével hatolt be a 
lakóingatlanokba, majd klf. értéktárgyakat tulajdonított el 230.e. és 15.e.- Ft 
lopási kárt okozva. 

Kérjük a lakosság segítségét továbbra is abban, hogy amennyiben az ügyek 
bármelyikével kapcsolatban információval rendelkeznek, úgy a már ismert 
elérhetıségeken értesítsenek bennünket.   
Közrend- közterületi rend: 

Továbbra is gyakran jelennek meg a településen házaló kereskedık a velük 
való üzletelés kapcsán legyenek kellıen körültekintıek. Amennyiben az 
alkalmi árusok megjelenése, vagy a portéka felkínálásának módja tolakodó, 
erıszakos, úgy értesítsenek bennünket, az ilyen esetekben szükséges rendıri 
ellenırzések és intézkedések foganatosítása érdekében.  
Közlekedésrendészet: 

A húsvéti ünnepek közlekedésbiztonsági szempontból viszonylag rendben 
lezajlottak, csupán két ittas – kerékpáros – személlyel szemben 
kezdeményeztünk szabálysértési eljárást. 

Az éjszakai közúti ellenırzéseink tapasztalata továbbra is az, hogy több 
gépjármő világító berendezése nem elıírásszerő, valamint a tehergépkocsik 
esetében kötelezıen elıírt menetlevél vezetés hiányos. 

A hónap elején az önkormányzat képviselı testülete elıtt megtartott 
közbiztonsági beszámolónk kapcsán elhangzott és kifejezett igény merült fel 
arra vonatkozóan, hogy továbbra is fokozott figyelmet fordítsunk a passzív 
biztonsági berendezések használatának ellenırzésére, különös tekintettel a 
gyermekkorúak reggeli, óvodába és iskolába történı szállítása kapcsán. Ennek 
érdekében május hónapban heti rendszerességgel fogunk az intézmények elıtt 
fokozott közúti ellenırzést tartani. 
Egyebek: 

Ebben az évben is beszámoltunk az önkormányzat képviselıtestülete elıtt a 
település 2006.évi közbiztonsági helyzetérıl, melynek során kiemeltük a 
vagyon elleni bőncselekmények kapcsán megállapított alkalmi elkövetések 
magas számát. Ezen a helyzeten csak együttesen, lakossági közremőködéssel - 
a vagyontárgyak értékarányos ırzésének megteremtésével - lehet javítani. E 
témakörben szaktanácsadással továbbra is állunk rendelkezésükre. Ebben az 
évben is szervezünk bőnmegelızési propaganda elıadásokat az idıs korúak, 
valamint az iskolások számára. Továbbra is tájékoztatjuk Önöket a településen 
megtörtént bőnesetekrıl és azok esetleges elkerülhetıségérıl.  

A jövıben is fontos lesz számunkra a lakossággal történı párbeszéd 
fenntartása, erre a már ismert kommunikációs lehetıségek változatlanul 
rendelkezésre állnak. A társadalmi párbeszéd elmélyítése érdekében kéréssel 
fordultunk az Önök által, a település vezetésébe delegált önkormányzati 
képviselıkhöz, hogy a lakossági kapcsolattartás alkalmával a hozzájuk 
beérkezı észrevételek közvetítésével tegyék eredményesebbé a közös munkát.  
Várjuk továbbra is a lakossági jelzéseket az ismertetett ügyekben, vagy a 
gyanús jelenségek észlelése kapcsán. 
Biztonságos hétköznapokat kívánunk mindenkinek. 

Röszke Rendırırs munkatársai 

KÉK HÍREK  E l ı z z ü k  m e g  a  
l a k á s b e t ö r é s t !  I I .  

 

Az utóbbi idıben egyre inkább megnövekedtek a 
szélhámosok által elkövetett bőncselekmények, 
amelyeket sok esetben meg lehetne elızni.  
 
A következıkben néhány hasznos információval 
hívnák fel a Tisztelt Lakosság figyelmét a 
bőnmegelızésre: 
 

Ne essenek áldozatul a szélhámosoknak! 
 
Egyre nagyobb veszélyt jelentenek a magukat 
valamilyen hivatalos szerv munkatársának kiadó 
szélhámosok.  
 
A tipikus elkövetési magatartások a 
következık: 
- A „trükkös lopások” elkövetıi fıként az 

idıs, nyugdíjas, egyedül élı embereket 
célozzák meg. 

- Magukat valamilyen hivatalos szerv 
munkatársának adják ki, és egy valósnak 
tőnı indokra hivatkozva jutnak be a lakásba. 

- Kifigyelik, hogy a sértett hol tartja a pénzt, 
és figyelmetlenségét kihasználva ellopják 
értékeit. 

- A vidéken élıkhöz, magánházban lakókhoz 
becsöngetve közlik, hogy vásárolni 
szeretnének, majd tíz-, vagy húszezer 
forintos bankjeggyel fizetnek az általában 
egy-kétezer forintos áruért. A sértettnek 
vissza kell adni, és csak az elkövetı(k) 
távozása után derül ki, hogy az átadott pénz 
hamis. 

 
Hogyan lehet elkerülni, hogy áldozattá 

váljunk? 
 
- Kérjük a Tisztelt Lakosságot, hogy 

idegeneket semmilyen körülmények között 
ne engedjenek be a lakásukba! 

- Amennyiben valaki hivatalos szerv, 
közüzemi szolgáltató, vagy más szervezet 
munkatársának adja ki magát és 
bekéredzkedik a lakásba, elıször feltétlenül 
nézzék meg igazolványát, majd kérjék meg, 
hogy várjon az ajtó elıtt! Az ajtót zárják 
kulcsra!  

- Ne váltsanak fel nagycímlető bankjegyet 
idegeneknek! Nem lehetnek biztosak abban, 
hogy a pénz valódi! Inkább ajánljanak egy 
közeli boltot, ahol felválthatják a pénzt! 

 
Mit tehetünk, ha bőncselekményt észlelünk, 
vagy bőncselekmény áldozatává váltunk? 

 
Kérjük Önöket, hogy azonnal értesítsék a 
rendırséget a 107-es, vagy 112-es telefonszámon!  
Próbálják megjegyezni az elkövetı 
ismertetıjeleit, ruházatát, gépkocsijának típusát, 
színét, rendszámát!   
 

Ne adjunk esélyt a bőnözıknek! 
 

Szegedi Rendırkapitányság 
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Kedves Szülık! 
 

Az áprilisi Suttogóban felajánlottuk, hogy a falusi mezıgazdasági munkálatok segítése érdekében  
ÓVODÁNK 6 – 18 ÓRÁIG TART NYITVA . 

Most ismételten felhívjuk figyelmüket erre a lehetıségre, és ha igény lesz rá, úgy szeptembertıl is e nyitva tartás 
engedélyezését kérjük a fenntartótól. 

Az elmúlt hónap tapasztalata, hogy csak néhány gyerek és csupán elvétve 1-2 napot marad, legfeljebb 1730-ig, pedig 
mi sokkal több gyermekre számítottunk, ismerve a szülık elfoglaltságát, munkaidejét.  

A „próbaüzem” még június 15-ig tart, éljenek a felkínált lehetıséggel! 
 

Köszönjük azok megértését, akik belátták, egyetértettek döntésünkkel, hogy a csoportokból hiányzó sok-sok beteg kisgyermek 
miatt elmaradt a május 3-i játszódélután. Visszatértünk Helyi Nevelési Programunk eredeti ünneplési módszeréhez, segítséget 
nyújtva az édesapáknak egy titkos levéllel a CSALÁDI KÖSZÖNTÉSHEZ . Hosszú heteken keresztül készültünk a változó létszámú 
és összetételő gyermekcsoporttal. Készült a meglepetés-ajándék, gondoztuk a virágokat, és közben mondogattuk a versikéket, 
énekeltünk, és eljátszottuk, hogyan is lehet az Édesanyákat felköszönteni május elsı vasárnapján. 
A lemondáskor rögtön felajánlottuk, hogy Gyermeknap délután pótoljuk az együttjátszást, remélve, hogy a gyerekek addig 
meggyógyulnak, és teljes létszámban óvodába járnak. 
Sajnáljuk, ha néhányan nem értették meg indítékainkat, melyek a beteg és az óvodában lévı gyermekek érdekeit vették 
figyelembe, és azt sem, hogy már régen NEM ÜNNEPSÉG van, hanem GYERMEK ÉS ANYA EGYÜTTJÁTSZÁSA , Anyáknapja 
alkalmából. 
Nem a szereplésen van a hangsúly, hanem az együttléten anyával, egy kis odafigyelésen a gyermekre a mindennapi nagy 
rohanás mellett. 
Azt a vádat, hogy „lusták voltunk megtanítani egy kis verset a gyerekeknek”, pedig visszautasítjuk. Minden tervezett és adódó 
programot legjobb tudásunk szerint megtartunk, de amit a józanész sem indokol, azt mindenáron ezután sem fogunk. 

 

 Makra Lajosné 
   intézményvezetı 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

M e g j ö t tM e g j ö t tM e g j ö t tM e g j ö t t ü n kü n kü n kü n k !!!!

BERTA ANDRÁS 
 

Született: 2007. 03. 26. 
Anya: Francziszty Mónika 

Apa: Berta László 
 

TÓTH ROLAND  
 

Született: 2007. 03. 09. 
Anya: Miklós Mónika 

Apa: Tóth István 
 

FALUSI SUTTOGÓ Röszke Község Képviselı Testületének lapja 
Eng. Szám: B/PHF/888/CS/92Kiadó: Gold Press Nyomda 

Szerkesztıség: 6758 Röszke, Felszabadulás u. 84. Tel.: (62) 573-031; Szerkesztıség vezetı: Borbásné Márki Márta 
Gold Press Nyomda 6725 Szeged, Boldogasszony sgt. 55. Tel.: (62) 311-111, Felelıs vezetı: IIIés Mihály 

Megjelenik havonta 1450 példányban. 

 

TANÁCS GERGİ 
 

Született: 2007. 04. 11. 
Anya: Polyák Annamária 

Apa: Tanács Attila 
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Rajzok: Batancs Vivien 1. osztály, Kiss Patrik 2. osztály 

 
2007. 

május 

Az Édesanyák 
 

Nekem az Anya szóról elıször a végtelen 
szeretet jut az eszembe. Hisz ki tud jobban 
szeretni egy Anyánál?! Szerintem SENKI! 

Utána eszembe jut a törıdés, a gondoskodás, 
az odaadás az odafigyelés és az a rengeteg 
türelem, ami hozzánk, gyerekekhez kell. Na és 
persze a beszélgetés. Egy Anyával mindent meg 
lehet beszélni. Bármilyen bajunk van, az 
Édesanya mindig meghallgat. Az Anya mindig 
örül gyermekének. Akkor is, amikor jót, de 
akkor is, amikor rosszat csinálunk. Egy Anya 
próbál mindent megadni gyermekének. Mármint, 
ami kitelik tıle. De mi ezt a mindent sajnos nem 
értékeljük, és úgy hálájuk meg, hogy vitatkozunk 
vele, visszabeszélünk neki, ellenkezünk vele és 
soha nem hagyjuk, hogy igaza legyen. Lassan 
nem ártana elgondolkoznunk, hogy meg kellene 
változnunk, mert ki tudja, hogy mikor jön el az 
az idı, amikor Édesanyánk már nem lesz velünk. 
És akkor hogy hálájuk meg neki azt a sok jót, 
amit tett értünk. Ha nem háláljuk meg, akkor egy 
életen át kísérteni fog. 
És így a végén még annyit szeretnék elmondani, 
hogy Anyára mindenkinek szüksége van! Még 
ha most nem is így gondoljuk! Majd ha már nem 
lesz velünk/ mellettünk, akkor kezdjük el 
hiányolni Édesanyánkat! 

Molnár Bettina, 8.b osztály 

Kedves Olvasóink! 
Anyák Napja alkalmából iskolánk rajz- és fogalmazás-

pályázatot hirdetett - Miért az én anyukám, nagymamám a 
legjobb a világon? - címmel. Májusi számunkban az elsı 

helyezett alkotásokat mutatjuk be. 

Az én anyukám 
 

Az én édesanyám a legkedvesebb tündér a világon. 
Anyukám megértı, ha kiborítottam a teát, ı akkor is tudja, hogy 
nem szándékosan csináltam. Nagyon megbízható, vele 
megbeszélhetek olyan dolgokat, ami nyom és bánt. Szeretem, 
mikor esténként meleg puszit ad az arcomra és olykor jókat 
álmodom tıle, szeretem megfogni puha kezecskéjét, érzem, hogy 
ez a kéz védelmet ad énnekem. 
Mosolygós, jókedvő, gyönyörő anyuka, mikor rám néz a kék 
szemeivel, ilyenkor gyönyörködöm benne. 

Teslér Petra, 5. osztály 
 

Miért az én anyukám a legjobb a világon? 
 

 Tudom, mindenki azt gondolja, hogy az ı anyukája a legjobb a 
világon. De én kihirdetem ország-világ elıtt, hogy az enyém az! 
 Azért ı a legjobb anyuka, mert mindig kedves és kitartóan 
elmagyaráz mindent nekem. Elenged mindenhova, kiválóan fız és 
mindent megtesz azért, hogy nekünk jó legyen. Hetente visz 
táncolni, ehhez sok kelléket is vesz. Igaz, mindig fáradtan ér haza a 
munkából így is van ereje velem és a tesóimmal törıdni. Reggel, 
amikor megyünk iskolába, hamar fölkel, reggelit csinál nekünk, és 
föl is kelt egy hatalmas nagy puszival. 
Hát én ezek a gyönyörőséges, aranyos dolgok miatt tartom ıt a 
legeslegjobb anyukának a világon. Imádom, szeretem és mindig 
szeretni is fogom! 

Kiss Tímea, 4. osztály 
 

A legjobb édesanya 
 

Sokszor teszik fel ezt a kérdést „Kit szeretsz 
a legjobban anyukádat vagy apukádat?”: Erre a 
kérdésre nagyon nehéz a válasz. 

Aput azért szeretem, mert vele lehet 
barkácsolni, szerelni, focizni és még 
sorolhatnám, de nem ez a feladatom. Anyut azért 
szeretem, mert sokat segít az iskolai dolgaimban, 
fıleg a matekban. Sok-sok finomságot tud fızni 
vagy sütni, amit együtt fogyasztunk el. Nagyon 
jó játszópartner, mert sokszor elfelejtkezik 
magáról és İ is gyermekké válik közben. 
Szeretünk együtt járni horgászni, ahol komoly 
dolgokat is megbeszélhetünk és İ is megbeszél 
velem igazi felnıtt dolgokat.. Persze ez máskor is 
mőködik közöttünk, mindig számíthatok rá. 
Idejét nem kímélve Szegedre bevisz, hogy 
kedvenc sportomat tudjam őzni, a kajakot. 

Egyszóval imádom az anyukámat, mert 
mindig is mindenben számíthatok rá. Nekem İ a 
legjobb. 

Németh Tímea, 6.b osztály 
 

Nagymamámnak 
 

Kedves Mamukám! Óh édes virágszál. 
Mutasd, hol jársz, lássam, mit csinálsz! 
Szép virágot kapsz, óh édes nagyikám, 
Olyan gyönge arcod, mint egy rózsaszál. 
 
Simogat a lágy kezed, mint én a te szívedet 
Szívem csücske mindig a tiéd, mint a tiéd az enyém. 
Te szemeid szebbek a csillagoknál, 
Mint a hajnali ég! 
 

Lovászi Viktória, 5. osztály 
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2007. MÁJUS 1-JÉTİL  
LAKÁSBIZTOSÍTÁSI AKCIÓ  

 

 

S Z O C I Á L I S  S Z O L G Á L T A T Ó  K Ö Z P O N T  H Í R E I  
 

A magyar munkaerıpiac legfontosabb sajátossága a munkanélküliség 
hangsúlyos megjelenése mellett az inaktívak számának jelentıs 
növekedése volt. 
A nem foglalkoztatott személy a rendszeres szociális segély 
folyósításának feltételeként együttmőködésre köteles, amelynek 
keretében a helyi Családsegítı Szolgálattal (is) kötelezı a 
kapcsolattartás. Az együttmőködés célja a munkaerıpiacra történı 
visszatérés, megváltozott helyzethez való alkalmazkodás.   
Számukra elıírt egyéni képességeket fejlesztı vagy az életmódot 
formáló foglalkozáson, tanácsadáson, illetıleg a munkavégzésre 
történı felkészülési programban való részvételre terjed ki. 
Legutóbb április hónapban tartottunk hasonló jellegő foglalkozást, 
ahol a munkaerıpiacra visszatérés nehézségeirıl, lehetıségeirıl 
folytattunk párbeszédet meghívott vendégünkkel Borbélyné Nagy 
Máriával, a Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Központ 
intézményvezetıjével.  

Tájékoztatjuk a kedves szülıket, hogy a Gyermekjóléti Szolgálat 
mőködése keretében április hónaptól új szolgáltatásra van 
lehetıségünk, pszichológus segíti majd a munkánkat. 
Elsısorban óvodás és kisiskolás korú gyermekekkel foglalkozik majd, 
de természetesen szükség szerint 18 éves korig nyújt segítséget, 
amikor a gyermek személyiségében, lelki fejlıdésében zavarok 
mutatkoznak. A szolgáltatás ingyenesen vehetı igénybe. 
A pszichológus kéthetente tart fogadóórát, melyre idıpont egyeztetés 
szükséges. Röszke, Rákóczi u. 22.sz alatti irodánkban adunk bıvebb 
tájékoztatást. 
 

Szociális Szolgáltató Központ munkatársai 

 
Jézus Krisztus ma is gyógyít! 

 
Jim Sanders tanítványa 
evangéliumot hirdet és 
kézrátétellel imádkozik 

a betegekért. 
 

Krisztus Szeretete Egyház zenés  
evangelizációs Istentiszteleti alkalmat tart.  
Minden érdeklıdıt, gyógyulni vágyót szeretettel 
várunk! 
Részvétel ingyenes 
 

Lukács 17/20-21 
Az Isten országa nem szemmel láthatóan jön el… 
… Mert íme az Isten országa tibennetek van… 
 

Helye: Röszke, Petıfi M ővelıdési Ház,  
  Dózsa u. 1. 

Ideje: 2007. május 24-tıl minden csütörtök 18 h 
 

Ha hiszed a szívedben, mondd el hangosan az 
alábbi imát: /Róma levél 10. fejezet 9-10 
igeversek alapján/ 
 

Hiszem hogy Jézus istenek fia 
Hiszem hogy Jézus meghalt az 
Én bőneimért a biblia tanítása szerint. 
Hiszem hogy Jézus fel támadt a halálból 
Az én megigazulásomért. 
Kérlek Jézus, legyél az én Uram. 
Kérlek Jézus, legyél az én Megváltóm. 
Kérlek Jézus, legyél az én gyógyítóm. 
Én meg vagyok váltva ez az igazság. 
Ámen 

 
 

  BIZTOSÍTÁSI IRODA 
      TEVÉKENYSÉGEI  
 

� Biztosítások kötése 
� Gépjármő, Cascó 
Kötelezı (KGFB), Lakás 
Kis-és Nagyvállalkozói 
Vagyon 
� Élet, Betegség, 
Nyugdíj, Egészség 
Biztosítások 
� Ingyenes biztosítási és 
kárrendezési tanácsadás 
� Gépjármő átírás 
� Hitelügyintézés 

 

HÚSHIBRID CSIRKÉK  
 

Elıreláthatóan május 22-i szállítással vörös, 
tarka húshibrid csirkék  – kb. 2 hetesek- 

elıjegyezhetık! 
 

Császárné Kispéter Mária 
Röszke, Felszabadulás u. 72. 

Tel.: 06-30/308-2420 

Használt AGROFÓLIA  elszállítását vállalom! 
Érdeklıdni: 30/326-36-12 vagy 30/229-65-07 

 

Ha még nincs, akkor gondoljon 
rá! 
Ha már van, 
keresse elı kötvényét 
és aktualizáljuk! 
 
Ha kára van, már nincs „HA”! 
 

Kuris Zoltán 
Röszke, Dózsa Gy. u. 1. 
Tel.: 30/272-31-17 
Nyitva: Hétfı és csütörtök 1400-1700 

E L E K T R O N  
V i l l a n y m o t o r  t e k e r c s e l é s  

 

Háztartási gépek, kéziszerszámok, 
mindenfajta váltó és egyenáramú motorok 
tekercselésével és szervizelésével áll az 

Önök rendelkezésére 
 

LOKODI SÁNDOR 
Domaszék, Tanya 120. (Kiri keresztnél) 

Tel.: 06-70/311-51-69 

E B E K   V E S Z E T T S É G   E L L E N I 
K Ö T E L E Z İ   V É D İ O L T Á S A 

 

A Földmővelésügyi és Vidékfejlesztési Miniszter 81/2002. /IX.4./ FVM sz. rendelete 
értelmében minden 3 hónapos kort betöltött ebet veszettség ellen be kell oltani, és 
ezzel egyidejőleg féreghajtószerrel kezelni kell. 
A védıoltást és a kezelést Röszke község területére az alábbi helyekre és idıpontokra 
tőzzük ki. 
 

2007. május 23. (szerda)  8-9-ig Állatorvosi rendelı 
10-11-ig Forró Fogadóval szemben volt Petıfi 
Tsz. iroda 

2007. május 24. (csütörtök) 10-11-ig Népháznál 
11-12-ig volt Magda féle  tejcsarnok 

 

Az oltás és a féreghajtó tabletta díja: összevezetéses oltás ebenként 2.200.-Ft/db, 
melyet az oltás helyszínén kell befizetni. 
 

AZ ELİZİ ÉVI "EBOLTÁSI IGAZOLVÁNY"-T AZ 
OLTÁSHOZ MINDENKI VIGYE MAGÁVAL. 

 

A tulajdonos kérésére az állat tartási helyén is elvégezhetı az oltás és a féreghajtás, 
de az igényt az illetékes állatorvosnál idıben be kell jelenteni.  
Az eb tartási helyén végzett oltás díja: 2.500.-Ft/db. 
 

Az oltatlan ebeket az Önkormányzat kártalanítás nélkül leöleti, és a tulajdonos ellen 
szabálysértési eljárást indít. 
 

Tekintettel a veszettség elleni védekezés igen komoly állategészségügyi és 
emberegészségügyi jelentıségére, a hatóság elvárja a lakosságtól, hogy 
maradéktalanul eleget tegyen a felhívásban foglaltaknak. 
 

A kutyák bélférgei is komoly emberi megbetegedéseket okozhatnak, ezért rendelte el 
az FVM a fenti rendeletben az évenkénti féregtelenítést ! 
 

Dr. Schmidt József sk.        Dr. Perényi János sk.     Dr. Kovács Tibor 
 j e g y z ı    á l l a t o r v o s    á l l a t o r v o s 
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R E J T V É N Y  
Á L L A T I  

Feladványunk két fı sorában Paul 
Ambroise Valéry francia író, költı, 
kritikus gondolata rejtızködik.  
Elızı számunk helyes megfejtése: 
Aki vagyonánál többel adós, 
kevesebbje van a semminél.  
Szerencsés megfejtınk: DOBOS 

SÁNDORNÉ (Röszke, Deák F. u. 36.), 
a Teleházban veheti át nyereményét. 

Turucz József 
 

MÚLTIDÉZ İ 
 

R É G I  I D İ K  F O C I J A  
 

Akkor még az ötvenes, hatvanas 
években úgy volt, hogy hétvégeken 
összeállt a csapat. 
Főzıs volt a foci, s ha fejbe találta a 
focistát épp ott a bırfőzınél, akkor 
igencsak elgondolkodott azon, miután 
föllocsolták, hogy játszik-e tovább, 
vagy fekve marad. 
Fölállt és hajtott! A fociért. A 
gyızelemért. Röszkéért. Kopott, 
agyonmosott mezben, kitaposott 
focicsukában, szakadt klottgatyában. 
Semmi flanc, semmi ragyogás, reklám, 
semmi pénz, csak foci. És szív, lélek, 
küzdeni akarás. Tőz, szenvedély, 
mámor, tébolyult ırület. És egy hétre 
szóló élmény a következı 
megmérettetésig.  
Öltözı, tusoló, légkondi, busz, 
szponzor, pénzen, idegenbıl vett 
játékos? Oh, semmi. Ment a játék ezek 
nélkül is. 
Utazás biciklivel, lovaskocsival. 
Átöltözés a bokorban vagy a pálya 
szélén, tisztálkodás lavórban, itthon a 
Benkóczy házban. 
A foci – a sportok, s minden egyáltalán 
-, már messze nem az, ami volt, s ami 
lehetne. 
Szakadt, győrött „sztárfotó”! A kép 
baloldaláról Máramarosi Imre,- kinek e 
dokumentumot köszönhetjük, hiányzik. 
Letépıdött. A többiek balról jobbra a 
felsı sorban: Domonkos István, Király 
Mihály, Bodor László, Bezdán László, 
Széll István (Szélke), Battancs Vince, 
Sáfár Pútyi Balázs szakvezetı. Lent: 
Szekeres József (Piszi), Csıke József, 
Takács József (Coki). 
És lész még foci? Olyan, mint régen? 
Nem. Jobb! Miért ne lehetne? 

TuJA 
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H Í R E K  É S  G O N D O L A T O K  A  P L É B Á N I Á B Ó L  
 

HALOTTUNK:  
Farkas Imréné Német Erzsébet 83 éves 
† április 12  
 

KERESZTELÉS 
Katona Napsugár 
Katona Tibor és Tanács Zsuzsanna kislánya 
Szül.: 2006 november 9. 
Ker.:  2007. április 15. 
 

Blazsanik Virág 
Blazsanik István és Fábián Eszter kislánya 
Szül.: 2006 augusztus 23. 
Ker.:  2007. április 29. 
 

HÁZASSÁGI HIRDETÉS  
Albert Gizella,  
Albert István és Felföldi Mária Piroska szülık 
leánya és  
Dajkó Zoltán,  
Dajkó Sándor és Kiss Judit fia. 
Esküvı idıpontja: június 9. 
 

Király Márta,  
Király József és Magyar Erzsébet szülık 
leánya és  
Fülöp Lajos Jenı,  
Fülöp Lajos Jenı és Roósz Mária Éva fia. 
Esküvı idıpontja: július 21. 

Kiri Ildikó ,  
Kiri Ferenc és Rózsa Gizella 
szülık leánya és  
Császár Putyi Gábor,  
Császár Putyi József Miklós 
és Tombácz Irén fia. 
Esküvı idıpontja: szept 29. 

Egy vízhordozónak volt két nagy cserépedénye. Annak a botnak egy-egy 
végén lógtak, amit a nyakában hordott. Az egyik edényen volt egy repedés, 
míg a másik tökéletes volt és mindig egy teljes adag vizet szállított. 
A pataktól a házig tartó hosszú séta végén a megrepedt edény már csak félig 
volt vízzel. Két teljes évig ez így ment. Minden nap a vízhordozó csak 
másfél edény vizet szállított a házba. 
Természetesen a tökéletes edény büszke volt a teljesítményére, hisz 
tökéletesen csinálta. De a szegény törött cserép szégyellte a tökéletlenségét, 
és nyomorultnak érezte magát, hogy csak fele annyit tudott teljesíteni. A két 
év keserőség után egyik nap megszólította a vízhordozót a pataknál: 
- Szégyellem magam, mert a víz szivárog egész úton hazafelé. 
A vízhordozó így válaszolt a cserépnek: 
 - Észrevetted, hogy a virágok az ösvényen csak a te oldaladon teremnek, s 
nem a másik cserép oldalán? Ez azért van így, mert én mindig tudtam a 
hibádról, és virágmagot szórtam az ösvénynek ennek az oldalára. Minden 
nap te locsoltad ıket, amíg visszasétáltunk. Két éve leszedem ezeket a 
gyönyörő virágokat, hogy az asztalt díszítsem velük. Ha nem lennél olyan, 
amilyen vagy, akkor ez a gyönyörőség nem ragyogná be a házamat. 
Tanulság: 
Mindannyiunknak megvan a saját különleges hibája. Mi mindannyian törött 
cserépedények vagyunk. De ezek a törések és hibák, amik mindannyiunkban 
megvannak, teszik az életünket olyan nagyon érdekessé és értékessé. Csak el 
kell fogadnunk mindenkit olyannak, amilyen, s a jót meglátni másokban. 
A legjobbakat kívánom az összes törött cserép barátomnak! 

 
 

RÖSZKEI SIKER A XXVIII.  ORSZÁGOS TUDOMÁNYOS DIÁKKÖRI KONFERENCIÁN  
 

Régi kedves, tanítványom Ladányi Zsuzsanna, jelenleg V évf. 
hallgató a Szegedi Tudományegyetem Természettudományi Kar 
Környezettudomány tanszékén.  
Aki, 2007. április 4-6. között Szegeden rendezett OTDK a Fizika, 

Földtudományok és Matematika 
Szekcióban Tájföldrajz témakörben, III. 
helyezést, Kiemelt dicséret nyert 
elıadásával.  
Elıadásának címe:  Röszke egyedi 
tájérték katasztere.  
Egyetemi témavezetıje: Dr. Rakonczai 
János egyetemi docens, Földrajz-Földtani 
Tanszékcsoport– vezetı. 
A témát, a Beretzk Péter 
Természetvédelmi Egyesület évek óta 
ápolta, az 1996-os Természetvédelmi 
törvényben megfogalmazottak szerint 
győjtötte a helyi értékeket. Munkánk 

Ladányi Zsuzsanna  bekapcsolódásával új és nagy lendületet vett. Dr. 
Rakonczai János szakmai irányításával mára elkészült egy szép és 
értékes anyaga, mely Zsuzsa számára szakmai sikert hozott, a 
településünk számára az érékek színvonalas bemutatását. 
Az elıadás rövid összegzése, az elıadó szavaival:  

„Hazánkban a gazdaság fejlıdése, az infrastruktúra terjedése, az 
ipar térhódítása miatt egyre több természetközeli értékes területet, a 
települések építészeti kulturális örökségeit áldozzuk fel, pl. 
autópályák vagy egyéb nagy beruházások számára anélkül, hogy 
ismernénk, vagy valóban értéknek tekintenénk azokat. Az egyedi 
tájérték kataszterezése azért különleges és fontos felmérés, mert nem 

csak botanikai, zoológiai és morfológiai oldalról szolgáltat adatokat, 
hanem a társadalom, és a kultúra remekmőveit is rendszerébe sorolja.  

Az egyedi tájérték pontos fogalmát az 1996. évi LIII. Törvény 6. és 
7. §-ban találjuk:  
...Egyedi tájértéknek minısül az adott tájra jellemzı természeti érték, 
képzıdmény és az emberi tevékenységgel létrehozott tájalkotó elem, 
amelynek természeti, történelmi, kultúrtörténeti, tudományos vagy 
esztétikai szempontból a társadalom számára jelentısége van...  

Kimondja, hogy az egyedi tájértékek megállapítása és 
nyilvántartásba vétele a nemzeti park igazgatóság feladata, azonban 
ezeknek sem pénzügyi, sem infrastruktúrai keretei nincsenek arra, 
hogy ezeket megvalósítsák, ezért önkormányzatok, civil szervezetek 
végzik az értékmentı munkákat.  

A rendszerezés alapjául a MSZ 20381:1999 számú magyar 
szabvány szolgál. A szabvány információkat szolgáltat az adatgyőjtés 
módszerérıl, az adatfeldolgozásról, valamint irányt mutat tartalmilag 
és formailag ahhoz, hogy egységes kataszteri rendszer jöhessen létre. 
Az egyedi tájértékek 5 fı típusát határozza meg, számos 
alkategóriával.  

A röszkei székhelyő Beretzk Péter Természetvédelmi Klub 
bíztatására és segítségével, 2005. tavaszán kezdtem el az adatgyőjtést. 
Több hónap kitartó munkája szolgáltatta azt a temérdek adatot, 
amelyet végül is már kész CD mutat be. A kataszterezés során eddig 
85 egyedi tájértéket mértünk fel, ezek közül két természeti területet az 
óta helyi védelemre javasoltunk.” 
Egyesületünk tagsága és minden természetvédı barátunk nevében 
gratulálunk Zsuzsa eredményéhez és kívánunk további sok sikert 
a tudományos munkájához. 

Sára Endréné elnök 
Környezetünkért Díjas 

Húsvét vasárnapjától az esti szentmisék mind 
hétköznap mind vasárnap 7 órakor kezdıdnek. 

Mivel nem sikerült értékelhetı és 
összehasonlítható részletes árajánlatokat kapni a 
templom elektromos felújításához, a felújítás 
elhalasztódott. Eredetileg is nyáron szerettem volna 
kivitelezni a felújítást, mivel a lábazati falrésznek 
száradnia kellene a felújítás ideje alatt. A várható 
esküvık miatt gondoltuk, hogy mégis jobb lenne 
elkészíteni a búcsú elıtt. Azonban az idén viszonylag 
kevés esküvı lesz a röszkei templomban. Így várhatóan 
július 21 és szeptember 29 között fog sor kerülni a 
felújításra. A tervezés folyamatban van.  

Az elsıáldozás ebben az évben május 20-án lesz.  
Pünkösd hétfıjén bérmálás lesz Szeged-

Szentmihályon. Várhatóan 5 röszkei fiatal részesül a 
bérmálás szentségében. Imádkozzunk értük, hogy 
nyitott lélekkel be tudják fogadni lelkükbe a Szentlélek 
ajándékait és megerısítést nyerjenek keresztény 
hitükben. 

Kívánok kedves mindnyájuknak szép tavaszt, erıt a 
mindennapi munkához és kitartást az Isten akarata szerinti 
életben.  Laczkó István plébános 
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S P O R T K Ö R I  H Í R E K  
 

Engedje meg nekem, a Tisztelt Olvasó, hogy röviden, távirati 
stílusban tájékoztassam szakosztályaink életében történt 
eseményekrıl. 
Elsıként talán a lövészekrıl, akik megkezdték az ez évi 
versenyekre való felkészülést. Szigorú és fegyelmezett 
edzésmunkát végeznek, a lıtéri elıírások és szabályok betartása 
mellett! Ez évi költségvetésükbıl fejlesztettek, újabb típusú 
fegyvereket vásároltak, hogy a rájuk váró versenyeken minél jobb 
eredményeket tudjanak elérni. 
A Kick-boksz szakosztály 2006. május. 26-án szombaton az OB II 
fordulóját fogja megrendezni a helyi sportcsarnokban. Ajánlom 
mindenkinek a megtekintését, aki szereti a küzdısportokat, ne 
mulassza el, hiszen ilyen látványos, színvonalas és izgalmakat 
ígérı versenyt nem láthatunk mindennap, fıleg itt helyi 
környezetben.  
A következı Suttogóban már remélem, beszámolhatok, és 
tájékoztatót adhatok, a kézilabdások eredményeirıl, és a 
helyezésrıl is, amit a bajnokságban elértek, hiszen ık már a 
pontvadászat vége fele közelednek. 
Hasonlóan a jövıben szeretném megismertetni a sakktábla, és a 
figurák szerelmeseit, a helyi csapat munkájával, sikereivel, és az 
elért eredményeivel. 
Örömmel írom le, hogy a legnépesebb, labdarúgó szakosztály az 
elsı akadályokat leküzdötte, elhárult a megszőnés veszélye, már 
az elsı sikereket is volt részünk a csapattal és a szurkolókkal 
közösen megélni! Problémák természetesen azért maradtak, egyik 
legnagyobb az utánpótlás nevelés. A helyi gyerekek csábítása az 
iskolából, a labdarúgás megkedveltetése, sajnos nem megy egyik 
napról a másikra. Fıleg úgy, ha a helyi iskolai testnevelés 
oktatásában, azt hiszem, nem túlzok, de a megítélésem szerint a 
kézilabda az elsıdleges! 
A szakosztály, sajnos bármennyire is igyekszem, nem tud 
megnyugtató anyagi helyzetbe kerülni, ez a másik számomra 
nyugtalanítóan nagy probléma! Próbálkozásaimnak eddig nem sok 

eredménye lett, az ígérgetéseken kívül, mert azokból volt részem 
ez idáig bıven! Végigjárva a település potenciális vállalkozásait, 
anyagi támogatást remélve, mindenütt megértést és ígéretet 
kaptam, sajnos idáig is csak az ígéret maradt, kézzel fogható 
eredmény nincs, a szakosztály anyagi helyzetében változás nem 
történt! Az Önkormányzati támogatás, valamint Maronka Zsolt, a 
Zebra Market tulajdonosának havi ötvenezer forintos utalása a 
számlánkra, biztosítja egyelıre, szőkösen a mőködésünket! 
Elgondolkodtató, hogy a település vállalkozásai közül egyedül 
csak a Zebra Market és annak tulajdonosa tudja, érzi úgy, hogy 
helyi vállalkozásként pénzel is támogatni kell a civil szervezetek 
között a sportot is! A cél, az anyagilag biztonságos mőködés 
érdekében, úgy érzem segítıim, és én is, próbálunk a 
lehetıségeinkhez képest megtenni mindent. Nem kívánok 
senkinek hasonló helyzetet, számomra megalázó érzés az, ha 
koldulni kell ahhoz, hogy a település legnépszerőbb sportága 
mőködni tudjon! Jó hírként el kell mondanom a baráti kör példás 
hozzáállását a csapathoz. İk minden hazai mérkızés után eddig, 
megvendégelték az ifjúsági és a felnıtt csapatot. Ígéretük szerint, 
ez így lesz ez után is eredménytıl függetlenül, természetesen a 
csapatnak illik ezt a nemes gesztust gyızelemmel meghálálni! 
Köszönöm a csapatok nevében is, hogy velünk vannak, elismerik 
és értékelik az erıfeszítéseket, amit a játékosok, az edzık és a 
vezetık tesznek azért, hogy a vasárnap délutánok örömtelik és 
sikerekben gazdagok legyenek! 
Végezetül a még sajnos csekély létszámú pártoló tagságot is 
megilleti a köszönet, akik megvásárolták az ötezer forintos 
kártyákat és ezzel a támogatási formával járultak hozzá ahhoz, 
hogy a mőködésünket fent tudjuk tartani! 
Búcsúzom, abban a reményben, hogy a legközelebbi írásom már 
jobb híreket tartalmaz, addig is kívánok eredményes sport 
hétvégeket szurkolónak, játékosnak egyaránt! 
 Horváth Béla 
 SK elnök  

 

LABDARÚGÁS 
Április 31.-én tartalékcsapatunk is megkezdte bajnoki szereplését a 
Csengele ellen, Szegeden. 
Meglepıen jól kezdtek a mieink, két szépségdíjas góllal szereztünk 
vezetést, a második félidıben azonban elfáradtak a fiúk, s egy 6:3-as 
vereség lett a vége. Góljainkat Tari László (2) és Bellér Zsolt 
szerezték. 
Másnap, vasárnap Gyálarétre látogattak csapataink. Ifi csapatunk 4:1-
re kikapott a bajnokaspiráns Gyálától, gólunkat Király Mihály 
szerezte. A felnıttek mérkızése nem hozott jó játékot, csak nagy 
küzdelmet láthattunk a nagyon rossz minıségő pályán. Csapatunk 
Sztuparity Gábor révén megszerezte a vezetést a második félidıben, 
azonban a nagy hajrát kivágó hazaiak az utolsó percekben egyenlíteni 
tudtak, s így meg kellett elégednünk az egy ponttal. A mi mostani 
helyzetünkben ez is remek teljesítmény volt. 
Húsvét hétvégéjén mindhárom csapatunk hazai pályán lépett fel. 
Szombaton a „kettı” fogadta a pusztamérges csapatát. Erısítést kapott 
a „kettı” az „egytıl”, mivel Sztuparity Gábort egy mérkızéstıl 
eltiltották a gyálai mérkızésen történtek miatt. Élt is a lehetıséggel, 
hogy „fölmehetett” a tartalékcsapatba, rúgott 5 gólt, adott három 
gólpaszt. Többi góljainkat Bellér Zsolt, Zsikó Tibor és Papp Róbert 
szerezték a 9:0-ra végzıdött derbin. 
Remek húsvéti ráhangolás volt, és vasárnap a folytatás sem maradt el. 
Ifistáink 4:0-ra verték a mindszenti fiatalokat, itt a gólfelelısök 
Palotás Endre (2), Jaksa Tamás és Máté Levente voltak. Ezek után 
felnıtt csapatunk sem akart kimaradni a gólzáporból, ık is rúgtak 
négyet, Szalma István (2), Takács Csaba és Papp Kornél révén. Igazi 
izgalmas, jó mérkızést láthattak a nézık és újabb három ponttal 
gyarapodtunk a 4:2-es gyızelem után. 
A szép ünnep után máris fekete hétvége következett, mindhárom 
csapatunk vasárnap játszott, és ki is kapott mindegyik. A megyei I. 
osztályban játszó csapatunk Újszentivánon, ifistáink 4.1-re, a felnıtt 
4:0-ra kikapott. Egy szem gólunkat Solymos Balázs szerezte. 

Tartalékcsapatunk a bajnokjelölt Zsombó pályáján próbálkozott, a 
félidıben még 2:1-re a mieink vezettek, a második félidıben azonban 
elfogyott a lendület, és egy 7:2-es zakó lett a vége. Góljainkat ismét 
Sztuparity Gábor szerezte. 
Április 22.-én vasárnap lépett pályára mindhárom csapatunk. Megye I-
es gárdánk a rivális Mórahalmot fogadta. Ifistáink remekül kezdtek, 
két gyors góllal biztos vezetést szereztek, azonban egy buta kiállítás 
megzavarta a csapat játékát, s végül tíz embernek is sikerült 
magabiztos gyızelmet aratni 4:1 arányban. Gólszerzıink most 
Solymos Balázs és Balogh László voltak. A felnıttek mérkızése 
izgalmas, nagy csatát hozott, mindkét csapat a gyızelemre játszott. 
Ennek ellenére csak egyetlen született, Sztupity Gábor révén, 
tizenegyesbıl. A védelmet remekül zártuk, a kapusok kiválóan védtek, 
a szép számú közönség jól szórakozott. A röszkeiek ismét örültek a 
megszerzett három pontnak. Tartalék csapatunk a Baks ellen 
próbálkozott idegenben , aminek egy 4:1-es vereség lett a vége. 
Gólunkat Zsikó Tibor szerezte. 
Április 28.-án szombaton az elsı vonalban az SZVSE vendégei 
voltunk. Ifistáink, a szezonban elıször, csapnivalóan rossz 
teljesítményt nyújtva 4.1-re kikaptak.becsületgólunkat Máté Levente 
szerezte. 
A felnıttek meccsén sem volt nagy kilátás valami jó játékra, a nagyon 
elhanyagolt pályán már az egyenes futás is szép teljesítmény volt. A 
hazaiak egy ajándék büntetıvel vezetést szereztek a mérkızés elején, 
amit Szőcs Dénes egy szabadrúgás góllal egyenlítet ki a második 
félidıben. 1:1-es eredmény, 1 pont ismét, egy kis öröm ez is. 
Másnap, vasárnap a sereghajtó Öttömöst fogadtuk a megye III-ban. 
Ismét „felment” egy néhány játékos az egybıl a kettıbe, segítettek is 
néhány gól erejéig, 9:2-re nyert csapatunk Sztuparity Gábor(4), 
Vecsernyés Dávid, Zsikó Tibor (2), Bellér Zsolt és Tari László  
góljaival. Papdi László

 


